
Zápis 
 

z 19. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 16. června 2009 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 17 
 
Omluveni: prof. Macková, Ing. Schreiberová, I. Složilová, P. Koutník 
 
Hosté: doc. Bartovský, doc. Koubek, Ing. Bártová, doc. Staněk 
 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Dohoda o narovnání Rámcové smlouvy  o realizaci stavebního záměru na Vítězném 
náměstí (projekt Dejvice –Center)  

2. Informace o poskytování náhrad za dovolené z projektů (ing. Bártová)  
3. Různé  
a) materiál  UK Perspektivy dalšího vývoje českého vysokého školství 
b) ukončení členství L.Potucké ve studentské části AS 

 
Ad l. 
Senát byl seznámen s vyjádřením Ing. Pačesného (zástupce  firmy AD - auditora a daňového 
poradce VŠCHT), který považuje návrh v současné podobě za použitelný za předpokladu, že 
směna pozemku za budovy neproběhne po 5 letech ale bude odsouvána  s ohledem na to, že 
směna přinese povinnost zaplatit daň z příjmu v řádu desítek mil Kč (z rozdílu účetní ceny 
pozemku a pořizovací ceny budovy).  
Doc. Staněk informoval, že z dalších signatářů MŠMT přislíbilo stanovisko k návrhu Dohody  
MŠMT do 22. června 2009, AS ČVUT bude záležitost projednávat 24.6.2009. Stanovisko 
MŠMT k návrhu daňové optimalizace pokládá za klíčové pro rozhodování VŠCHT. 
Legislativa daně „ze zisku“ ze směny nemovitostí může být v okamžiku realizace směny 
odlišná od situace dnešní, nepochybně by VŠCHT na ministerstvu financí s podporou MŠMT 
usilovala o „osvobození“ od daně v této věci. 
Doc. Koubek konstatoval, že nová budova bude jednoznačným přínosem pro VŠCHT a 
umožní zaplatit uvedenou daň z příjmu například pronájmem této budovy. 
Po krátké diskuzi senát uzavřel projednávání s doporučením, aby po případném schválení 
MŠMT byla Dohoda ještě podrobena detailnímu právnímu, ekonomickému a daňovému 
rozboru  renomovanou, na VŠCHT a DC nezávislou auditorskou firmou. 
 
Ad 2. 
Ing. Bártová konstatovala, že poskytované náhrady jsou v souladu se zákonem. Náhrady za 
dovolené z projektů jsou hrazeny z jiných zdrojů, než ze kterých  vznikly, personální odbor 
tuto záležitost zatím nijak neřeší, není to dle vyjádření ing. Bártové v jeho kompetenci. 
Doc. Koubek sdělil, že již pověřil   Ing. Sýsovou, která se bude záležitostí zabývat  ale je 
nutná součinnost s  Ing. Bártovou. Termín se předpokládá do konce letošního roku. 
Senát předpokládá, že zavedením tohoto systému se zvýší objem prostředků pro OP.  
 
Ad 3. 



a)  Doc. Staněk sdělil,  že větší pozornost je třeba věnovat dalšímu materiálu 
zpracovanému UK:  Náměty na novelizaci zákona o VŠ. Prof. Valentová žádá senátory, 
aby se s materiálem seznámili  písemně a do 17. 8. 2009 sdělili své připomínky. 
b) L. Potucká oznámila, že odjíždí na dlouhodobý pobyt do zahraničí a po návratu nebude 
v senátu dále působit. Novým členem AS studentské části bude Ing. Michal Novák, který 
byl sice řádně zvolen, ale nebyl jmenován náhradníkem. 
      Senát souhlasí s jeho členstvím. 

 
                                   Příští termín zasedání bude oznámen 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


